
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 23 października 2019 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 10 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Agnieszka Żukowska 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

Radni nieobecni: Batóg Marian, Horuń Kamil, Krycki Adam, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

3. Omówienie spraw bieżących. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Ireneusz Ziółkowski, który przywitał przedstawicieli Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy, 

po czym rozpoczął prezentacje zgłoszonych materiałów na sesję.  

W trakcie posiedzenia przedstawiono i przedyskutowano: 

1) Uchwała w sprawie wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

Radny M. Olech poinformował, że nie był obecny podczas ustalania kwot za odbiór odpadów 

komunalnych, ale uważa, że kwota upustu 2 zł, dla osób kompostujących odpady 

biodegradowalne, jest zbyt mała. Z Jego obserwacji wynika, że podczas wywozu odpadów ludzie 

wystawiają 20-30 worków z odpadami zielonymi. Dziwi się bardzo, że ludzie nie wykorzystują 

tego w swoich gospodarstwach czy ogródkach. Często transport musi przyjechać kilka razy. 

Uważa, że większy bonus należy dać osobom posiadającym kompostowniki, gdyż to zmniejszy 

ilość oddawanych odpadów. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że taka kwota została ustalona ze względu na to, iż 

mieszkaniec może wystawić odpady BIO, nie można mu tego zabronić. Osoby niekompostujące 

nie zostaną zachęcone tą zniżką. Nie można również określić jakie odpady mogą być 

kompostowane, to reguluje ustawa, dlatego należy edukować mieszkańców. Nie można również 

określić jakie odpady mogą być kompostowane. Należy edukować mieszkańców co wolno, 

a czego nie wolno wrzucać do danego pojemnika. Jeżeli by ustanowiono, że osoby mające 



kompostownik nie mogą wystawiać bioodpadów, to ulga mogłaby być nawet w wysokości 10 zł. 

Niestety każdy z kompostujących może wystawić odpady do odbioru. Wyraziła aprobatę dla 

instalacji zbiorowego kompostownika, lecz Gmina nie może się tym zajmować. Nasze prawo nie 

daje takiej możliwości. Może to robić przedsiębiorca, któremu by się za to zapłaciło, ale nie 

gmina. Sprzedawanie kompostu jest bardzo dobrym biznesem. Poprzez prawnika uwaga naszej 

Gminy, co do instalacji zbiorczego pojemnika na kompost, została przekazana do prac komisji 

sejmowej. Na chwilę obecną nie ma możliwości aby gminy tworzyły własne kompostowniki 

i produkowały kompost, choć dla gmin wiejskich byłoby to najlepszym rozwiązaniem. Na razie 

pozostała edukacja, gdyż niektórzy rolnicy wystawiają do odbioru odpady zielone, choć mogą je 

zagospodarować na swoich posesjach czy polach. 

Radny M. Olech poprosił aby w „Wieściach Gminnych” i na spotkaniach sołeckich została 

rozpropagowana informacja o zmianach wprowadzonych ustawą. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że w ostatniej gazetce zmiany były opisane. Dodała, że na 

stronie internetowej www.oddamodpady.pl zwróciła się z pytaniem o możliwość tworzenia tzw. 

otwartych kompostowników gminnych. W odpowiedzi uzyskała informację, że ustawa nie 

przewiduje takiej możliwości. W dużych miastach taka akcja jest organizowana przez 

stowarzyszenia lub fundacje proekologiczne. 

Radny W. Leśniewski zaproponował, aby nasze Stowarzyszenie „Królestwo Natury” zajęło się 

tym tematem. Chcemy odnawiać, a nie niszczyć. Może znajdzie się na to dodatkowy fundusz. 

Wójt Gminy I. Warkocka zwróciła uwagę, że ciekawym rozwiązaniem jest odzyskiwanie ciepła 

z kompostu. Wykorzystywane jest na ogrzanie wody czy domu. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 1 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

2) Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że w poprzedniej uchwale zakwestionowano nasz 

zapis „kwota ulgi”, więc zamieniono go na właściwy „kwota zwolnienia w części z opłat”. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie czy pracownicy Urzędu będą rozwozić deklaracje dla 

mieszkańców? 



Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że mieszkańcy otrzymają deklaracje. Poprosiła 

o przekazywanie jak najszerszemu gronu mieszkańców informacji o obowiązku aktualizacji 

deklaracji. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, zauważył, że sporo mieszkańców już dopytuje się 

o zmiany deklaracji, następnie wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się z pytaniem, czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń poddał 

pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

3) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości i zasad na jakich przewodniczącemu organu 
wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, poinformował, że na samym końcu uchwały 

przedstawiona jest tabela z wykazem wysokości diety dla poszczególnych sołectw. Dodatkowo 

w uzasadnieniu podane są widełki dotyczące liczby mieszkańców, a także wykaz zarządzania 

mieniem gminy, czyli świetlicą.  

Radna J. Lejczak zadała pytanie na jakiej podstawie zostały rozróżnione małe i duże świetlice? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że pod względem powierzchni, co widać 

w przedstawionej uchwale. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku chętnych do zabrania głosu poddał 

pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

4) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że procentowy zapis odpowiada kwotom ustalonym na 

komisjach wspólnych, z drobnymi różnicami, których nie dało się zniwelować. 



Radny W. Leśniewski poinformował, że czasami bywają sytuacje, w których Radny nie jest 

w stanie przewidzieć swojej nieobecności na posiedzeniu, w głównej mierze ma to związek ze 

zmianą terminu posiedzeń, które są z góry ustalane na dwie ostatnie środy miesiąca. Nie jest to 

wina radnego, po prostu czasami nie ma możliwości, z powodu wcześniej ustalonych planów, czy 

urlopu, dlatego też potrącenia za czas nieobecności na posiedzeniu nie powinny być takie 

radykalne. W przypadku zmiany terminu posiedzenia radny nie jest winien swojej nieobecności, 

spowodowanej ze względu na niemożność przełożenia planów. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski oznajmił, że nie miało być żadnych usprawiedliwień 

na nieobecności podczas posiedzeń. 

Wójt Gminy I. Warkocka dieta jest rekompensatą za utracone dochody, za czas nieobecności 

w pracy. Będąc na wczasach radni zachowują pensję, nie mają żadnego potrącenia, dlatego też 

dieta nie powinna przysługiwać. Dieta nie jest pensją, tylko rekompensatą. 

Radny M. Olech zadał pytanie czy oszczędności z tytułu nieobecności nadal będą przeznaczane 

na szkolenia i nagrody artystyczne? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że tak. 

Radny W. Leśniewski zaproponował rozpoczęcie przyznawania nagród również za osiągnięcia 

sportowe. Na terenie naszej Gminy mamy kilku utalentowanych mieszkańców, reprezentujących 

nas na arenie europejskiej. 

Radny R. Cech poinformował, że mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej jest trenerem karate 

i odnosi sukcesy na arenie międzynarodowej. Jest utalentowanym młodym człowiekiem. 

Wójt Gminy I. Warkocka poparła propozycję. Jest młody chłopak reprezentujący nasza gminę 

w zawodach MMA, mamy również reprezentanta w Real Fight, który osiąga sukcesy. Mamy 

również mistrzynię Polski juniorek w skokach konnych przez przeszkody. Warto przyjrzeć się 

kilkoro osobom, dla których nagroda byłaby fajnym wyróżnieniem. Warto ich docenić. Każdy 

tysiąc złotych jest ważny w karierze. Jednak należy uważać, aby nie popaść w skrajności i nie 

stosować nagrody jako zwrot za nakłady poniesiona na sprzęt czy dojazdy na treningi. Nie 

możemy pokrywać kosztów wydawanych przez rodziców. To ma być nagroda i wyróżnienie dla 

dziecka, które zdobyło osiągnięcia. 

Skarbnik M. Malinowski zauważył, iż aby wprowadzić taką możliwość należy zmienić uchwałę 

i dostosować regulamin także dla sportowców. Obecnie nie mamy przewidziane takich nagród. 

Radny W. Leśniewski poprosił o zajęcie się rozszerzeniem uchwały o regulaminie przyznawania 

nagród i rozszerzenie jego o przyznanie nagród w sporcie. Po nowym roku można będzie 

wytypować osoby do nagrodzenia. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że dla młodzieży nagroda w wysokości 1000 zł jest dużą 

kwotą. Dla przykłady dzieci, które otrzymały nagrodę Wójta w wysokości 50 zł, bardzo się 

cieszyły, więc można sobie wyobrazić jaką radość sprawi się sportowcom przyznając im nagrodę. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

5) Uchwała w sprawie nadania nazwy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na terenie 
miejscowości Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że przed komisami wspólnymi pracował nad treścią 

uchwały z pracownikiem merytorycznym. Podczas tych prac doszli do wniosku, że zapisy tej 

uchwały powinny być zmienione, gdyż nie do końca precyzują obszar nadawanej nazwy ulicy. 

Treść uchwały do czasu sesji zostanie zredagowana. Chodzi o techniczne sprawy, które muszą 

zostać zmienione. Zmiany te nie będą rzutować na merytoryczność uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

6) Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXX/197/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 23 kwietnia 2009 r. w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania 
i przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że doprecyzowano zapisy w regulaminie po 

zmianach wprowadzonych przez ustawodawcę. Przepisy nie uregulowały sprawy dodatku za 

wychowawstwo dla szkół przedszkolnych. Z racji tego, że jest to zadanie własne Gminy należy 

podjąć decyzję o ustaleniu kwoty dla nauczycieli przedszkolnych. Ustalono dodatek dla 

wychowawców szkół przedszkolnych w wysokości 300 zł, na równi z wychowawcami 

podstawówek. Przy okazji ustalenia dodatku usunięto błędny zapis dotyczący dodatku za warunki 

trudne i uciążliwe, gdyż reguluje to odrębne rozporządzenie. Praca z dzieckiem 

niepełnosprawnym umysłowo jest pracą w trudnych warunkach, jednak Gmina nie może określać 

widełek z procentowym dodatkiem. Należało również uregulować sposób wypłacenia całego 



dodatku. Zniesiono zapis o terminie przekazania dodatku, który będzie wypłacony z dołu, po 

przepracowaniu określonej liczby godzin. Jak wiadomo nauczyciele otrzymują pensję z góry, 

dodatek będzie wyjątkiem. Po poniedziałkowych negocjacjach ze związkami podtrzymano 

stanowisko Urzędu, iż wszyscy wychowawcy powinni otrzymywać dodatek w równej wysokości. 

Stanowiska Związków Zawodowych są rozbieżne ze stanowiskiem Urzędu, ale taki projekt 

zostanie zaproponowany na sesję. 

/Na posiedzenie dotarł Krzysztof Badowski Przewodniczący Rady/ 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

7) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że podjęcie tej uchwały daje podstawę do 

zapisania kwoty pomocy dla Powiatu Słupskiego w projekcie budżetu Gminy na 2020 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy kwota 300 tys. zł zostanie 

przeznaczona na drogi powiatowe na terenie naszej Gminy? 

Wójt Gminy I. Warkocka potwierdziła i przypomniała, że zarówno Rada jak i Urząd wyznaczyli 

drogi powiatowe przeznaczone do remontu. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

8) Uchwała w sprawie sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji Dębnica 
Kaszubska. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy tak drastycznie spadła liczba osób 

zamieszkujących naszą Gminę, że z 12 tys. osób liczba spadła do 8 tys. zł? 

Wójt Gminy I. Warkocka oświadczyła, że liczba wskazana w poprzedniej uchwale była na 

wyrost. Niektóre przedsiębiorstwa np. Garbarnia odeszły od dostarczania swoich ścieków do 

naszej oczyszczalni. Rzeczywista liczba mieszkańców została wpisana w tej uchwale. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski zauważył, że wartość RLM została trochę podniesiona na 

potrzeby uzyskania dofinansowania. Po jego otrzymaniu liczbę tę pozostawiono. Obecnie 

sytuacja się zmieniła, należy zaktualizować liczbę mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

9) Uchwała w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie 
Dębnica Kaszubska na rok 2019”. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że na ostatniej sesji  dla komisji 

przekazano środki finansowe w wysokości 35 tys. zł, dlatego też należało ująć je w planie 

wydatków na ten rok. Załącznik do uchwały został zaktualizowany. Następnie zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

10) Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że Plan dotyczy wydzielenia działek przy 

ul. Piaskowej w Dębnicy Kaszubskiej, przeznaczonych do sprzedaży. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie plan, który uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

 

Ad. 3 

Radny M. Olech przekazał, iż Jego wszelkie próby wywalczenia remontu chodnika przy 

ul. Kościelnej lub też samej drogi pozostają bez rozpatrzenia. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że mieszkańcy Brzezińca napisali skargę na 

działalność Zarządu Dróg Powiatowych. Skarga była na tyle skuteczna, że już po dwóch dniach 

droga została naprawiona. Przytoczono treść pisma złożonego przez mieszkańców. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że w Dębnicy Kaszubskiej nie ma żadnych objazdów 

w przypadku blokady głównej drogi, czy awarii mostu, który nie jest nową konstrukcją. Czy 

można byłoby utworzyć drogę z płyt betonowych w kierunku ul. Zajęczej? W tak dużej 

miejscowości musi być jakaś alternatywa. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że istnieje objazd przez Skarszów lub 

przez Starnice. 

Wójt Gminy I. Warkocka zwróciła uwagę, iż plany tzw. obwodnicy Dębnicy były, jednak 

uznano, że są pilniejsze drogi do remontu, aniżeli ta inwestycja. Gmina nie ma tyle środków 

w budżecie, aby realizować takie przedsięwzięcia. Na autostradach także nie ma możliwości 

zjazdu, nawet na odcinkach kilkudziesięciu kilometrów, dlatego w razie jakiegoś wypadku 

samochody po prostu muszą czekać na udrożnienie ruchu. Jeżeli są jakieś kolizje, to zawsze 

zostanie wyznaczony objazd, a kierowcy są o tym informowani.  

Radny W. Leśniewski oświadczył, że nie chce żadnych autostrad czy wiszących mostów. 

Chciałby, aby w Dębnicy była wytyczona droga jako objazd. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że jeżeli wszyscy mieszkańcy będą mieli utwardzoną 

drogę do swojego domu, wtedy można będzie myśleć o takim rozwiązaniu. Również jest zdania, 

że powinno być kilka dróg wjazdowych i wyjazdowych z Dębnicy Kaszubskiej, tak aby można 

było się swobodnie poruszać. Centrum miejscowości powoli będzie się zmieniało. Na wydatki 

należy potrzeć w sposób zrównoważony. Gmina chce zainwestować w tzw. Osiedle Północ II, 

aby mogło przynieść zyski. Należy również pamiętać o dotychczasowych mieszkańcach, którzy 

długo czekają na poprawę dróg dojazdowych do swoich posesji. 



Radny W. Leśniewski zauważył, że po remoncie głównej drogi znacznie bardziej uwidoczniły 

się braki estetyczne na posesjach mieszkańców. Być może warto zorganizować konkurs na jak 

najlepszą metamorfozę, aby zachęcić mieszkańców do zmian. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że co roku organizowany jest konkurs 

pn. „Piękna wieś pomorska”. Jeżeli takie są pomysły, może warto rozpropagować tę inicjatywę. 

Do wygrania jest kilka tysięcy złotych. 

Radny R. Knitter zadał pytanie czy można liczyć na ogarnięcie miejscowości? Widział, że 

brygada jeździ po terenie Gminy, sprząta kosze, sprząta piasek z ulic, ale nie jeździ do wszystkich 

miejscowości. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że brygada działająca przy Urzędzie Gminy nie da 

rady posprzątać wszystkiego. Chodniki należą do Zarządu Dróg Powiatowych i to do nich należy 

zwrócić się z tą prośbą. Ewentualnie można to zlecić komuś na zewnątrz, bądź podjąć się tego 

w ramach funduszu sołeckiego jako estetyzacja wsi. Nie ma możliwości na porozumienie. Poza 

tym mieszkańcy muszą dbać o chodnik przy swojej posesji. Kosze należą do Gminy, dlatego 

musimy je opróżniać. Ponadto zamiatanie chodników przed urzędem czy przedszkolem należy 

do naszych obowiązków, jako do właścicieli posesji. Każdy z nas powinien dbać o czystość 

chodnika przed swoją posesją. Dodatkowo brygada zbiera piasek z innych nieruchomości, ale 

tylko dlatego, że pochodzi on z nieruchomości gminnych. To przez nas są zanieczyszczane 

odcinki chodnika, dlatego czujemy się w obowiązku posprzątania. 

Radny R. Knitter zadał pytanie czy chodnik przy drodze wojewódzkiej w Budowie jest jeszcze 

na gwarancji? Niestety jest w coraz gorszym stanie, zarasta i odkształca się, dlatego należałoby go 

poprawić. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że chodnik ten wiele lat temu był wybudowany, okres 

gwarancji na pewno się zakończył. Jest we władaniu Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Radna B. Sowińska zadała pytanie czy powstanie chodnik w Borzęcinie? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że chodnik był obiecany przez Pana Ożarka, niestety 

nie ma na to żadnych zapisów. Podobno Pan Ożarek będzie rezygnował z pracy w ZDP, dlatego 

też ciężko cokolwiek będzie wyegzekwować. 
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